
17. Forespørgsel til overborgmesteren om demografi og budgetmodeller (2010-45904)

forespørgsel

Overborgmesteren bedes oplyse, hvad han har tænkt sig at gøre for at sikre en ny 
budgetmodel, der i tilstrækkeligt omfang tilgodeser udviklingen på handicapområdet i 
København.

 (Stillet af Dansk Folkeparti) 

MOTIVERING

Det fremgår af oplysninger fra Socialforvaltningen, at der i de senere år har været en stadigt stigende 
udvikling i antallet af borgere med handicap i København. Til trods for en gradvis udbygning af 
botilbud i København er ventelisten til et botilbud steget med ca. 30 %. Dette hænger sammen med, 
at antallet af mennesker med en udviklingsforstyrrelse stiger i både København og resten af landet. 

Dette betyder, at der er en alvorlig budgetudfordring på området, og at serviceniveauet for den 
enkelte borger dermed begrænses. Dansk Folkeparti mener ikke, den nuværende budgetmodel 
baseret på den sædvanlige demografimodel er forsvarlig overfor byens borgere med 
handicap. Modellen tager ikke i tilstrækkelig grad højde for, at der kommer flere og flere svært 
handicappede borgere. Når andelen af borgere med svære handicaps stiger, betyder det forenklet 
sagt, at det samlede serviceniveau for byens handicappede falder, da der ikke tilføres området flere
penge, i takt med stigningen af svært handicappede.  

Det er et problem vi skal løse, så borgere med handicap ikke længere skal lide under den 
utidssvarende demografimodel, der ikke sikrer de nødvendige midler, der skal til, for at mennesker 
med handicap kan have et værdigt liv, og tilværelse i øvrigt.

Dansk Folkeparti vil derfor gerne have overborgmesterens kommentarer til, at han under 
valgkampen tilkendegav, at han vil arbejde for en ny budgetmodel, der i højere udstrækning 
tilgodeser handicapområdet.

bilag

Borgerrepræsentationens beslutning den 25.03.2010

Forespørgslen blev besvaret.




